
Politikere: Vi skal tilbake til lave og stabile strømpriser!

Hvilke muligheter har man og hvilke hindringer finnes for at det skal kunne 
skje? Da må man besvare noen grunnleggende spørsmål.

Samfunnet fungerer ikke uten energi og spørsmålet er hvem eier ressursene som
skal til for energiproduksjon? Hva skal energien koste. Skal det være en 
avkastning til eierne, allmennheten? Skal den skattelegges?  Hvordan skal 
energien forvaltes?

Når det gjelder strøm produksjon vha. vannkraft så er dette regulert gjennom 
flg. lover, Vannfallrettighetsloven, Vannressursloven og Energiloven. 
I Energilovens Kap.4 Omsetning av elektrisk energi omtales markedsplass for 
nasjonal omsettning og markedsplass underlagt EØS rgelverket.
 

Vannfallrettighetsloven, Lov om konsesjon for rettigheter til vannfall mv.. 
Iflg. denne loven  tilhører landets vannkraftressurser allmennheten.
Dette skal sikres gjennom offentlig eierskap på statlig, fylkeskommunalt og 
kommunalt nivå. Loven  er en konsesjons lov.  Gjennom konsesjon tildeler 
myndighetene rettigheter til vannfall til et heleid statlig eller kommunalt  
selskap. Men loven åpner også for private eiere. Det er det få store kraftverk av. 
Tungindustri. Det er mange små, 579  med 0,7 TWh midlere produksjon og 832
med 10,9 TWh midlere produksjon.

Vannressurslovens formål er å sikre en samfunnsmessig forsvarlig bruk og 
forvaltning av vassdrag og grunnvann. 

Energiloven. Lov om produksjon, omforming, overføring, omsetning, fordeling
og bruk av energi m.m.

Over tid har det blitt et antall kraftselskaper  med stat, kommuner og fylker som
eiere, representerende allmennheten, som vel er synonymt med folket, nasjonen.
NVE:
Antall kraftverk: 1761 – 136,7 TWh i midlere årsproduksjon
84 står for 60% av kraftproduksjonen. 81,8 TWh.
266 står for 31% av kraftproduksjonen 43,6 TWh.

Allmennheten er så mangt. Det er f.eks. befolkningen i kraftkommunen, eller 
kraftfylket. Det er bl.a. arbeiderne i den kraftkrevende industrien i 
kraftkommunen, kraftfylket. 
Men, de er nok bare en del av allmennheten, som er hele nasjonens befolkning! 



Vannkraftutbyggingen i kommunen eller fylket gav grunnlag for industri, arbeid
og strøm til et samfunn i vekst. 
Spørsmålet er, hvor skal kraften bygges ut og hvor skal den benyttes?  Skal 
kraften f.eks. produseres i Nord Norge og fraktes til Sør Norge og gi industri og
vekst der? Eller skal Sør Norge regulere «sine» vassdrag for å fylle sitt 
strømbehov? 

Hvordan vil man at nasjonen skal utvikle seg? At kraften produseres der man 
vil ha en utvikling? At kraften forflyttes til der man vil ha en utvikling? Hvor 
vil man ha en utvikling?
Hvilke vassdrag kan bygges ut, hvilke ikke? Hvilke må reguleres, hvilke bør 
reguleres?

Hva skal vannkraften koste? Ettersom det er en eier, allmennheten, så er ikke 
priskonkurranse som metode for fastsetting av pris aktuel. Det er rimelig at 
forbrukerne over hele landet erfarer samme pris. 
Det er også både rimelig og frnuftig at strømmen utnyttes til virksomhet der den
produseres. Det bidrar til å avlaste pressområdene. Av 4000 vassdrag er det noe 
å ta av.

Politikere, ta dere sammen og se til å rydde opp i elendighetene og fiks 
strømprisen til allmennheten i dette landet!!


